
Adjektiivit 

 

Adjektiivi voi olla lauseessa joko predikatiivina (=kun kerrotaan, että 

joku on jonkinlainen tai tulee jonkinlaiseksi sein/werden-verbit) 

 

Tai attribuuttina (=määrittelee substantiivia heti sen edessä) 

 

Adjektiivi predikatiivina 

Kun adjektiivi on predikatiivina, lauseessa on sein- tai werden-verbi. 

Predikatiivina oleva adjektiivi ei taivu. 

 

Mein Hund Merri ist schwarz und süß. 

Er wird oft ganz wütend. 

Deine Eltern sind ziemlich jung. 

 

Huom! Myös adverbit (miten?) ovat taipumattomia eli samannäköisiä kuin 

adjektiivit predikatiivina. 

 

Peter läuft schnell. = Peter juoksee nopeasti. 

Er ist sehr schnell. = Hän on tosi nopea. 

 

Adjektiivi attribuuttina 

Kun adjektiivi on attribuuttina, sijaitsee se heti 

substantiivin edessä määrittelemässä sitä. (= 

pieni, musta koira nukkuu.) 

 



Tällöin adjektiivia pitää taivuttaa, aina. 

 

Adjektiivi taipuu joko vahvasti tai heikosti, ja 

saa taivutustyypistä, suvusta ja sijamuodosta 

riippuen tietyt päätteet. Niiden oppiminen ja 

muistaminen voi viedä “hetkisen” aikaa...       

 

Vahvasti taipuva adjektiivi 

 

Mein Lieblingsfrühstück ist schwarzer Kaffee und 

grüner Salat. 

Mein Lieblingsessen ist frisches Brot und rotes Fleisch. 

Mein Mittag ist einfach kalte Milch und kleine 

Tomaten. 

 

Millä perusteella adjektiivin pääte määriytyy yllä 

olevissa lauseissa? Substantiivin suvun mukaan 

Der – er / das –es / die -e 

Missä sijamuodossa substantiivit ovat yläpuolen 

lauseissa? nominatiivi 

Mitä luulet, että adjektiiveille tapahtuu, jos käytetään 

muita sijamuotoja? 

 



Ich liebe schwarzen Kaffee und grünen Salat. 

Ich liebe frisches Brot und rotes Fleisch. 

Ich mag kalte Milch und kleine Tomaten. 

Ich esse Brot mit schwarzem Kaffee. 

Ich trinke Kaffee mit kalter Milch. 

Ich esse meinen Salat mit kleinen Tomaten. 

 

 

 

Adjektiivin vahvat taivutuspäätteet mukailevat siis 

määräisen artikkelin taivutusta (poikkeuksena genetiivi) 

ja sen avulla pystyykin näkemään substantiivin suvun. 

 

Adjektiivin vahva taivutus: 

 maskuliini neutri feminiini monikko 

nominatiivi kleiner kleines kleine kleine 

akkusatiivi kleinen kleines kleine kleine 

datiivi kleinem kleinem kleiner kleinen 

genetiivi kleinen kleinen kleiner kleiner 

 

 

Milloin adjektiivi taipuu vahvasti? 

• Kun substantiivi ei saa ollenkaan artikkelia (esim. aine- ja 

abstraktisanat + monikon epämääräinen muoto) 

 

• Kun substantiivin edellä on täysin taipumaton artikkelisana, 

omistuspronomini tms. sana, joka voi substantiivin edessä 



olla (ein, kein, mein, unser...huom! Nimenomaan tässä 

muodossa!) 

 

• Kun substantiivin edellä on lukusana 

 

• Sanojen “folgende”, “andere” ja “viele” jälkeen 

 

• Toivotuksissa ja puhutteluissa 

 

Esim: 

Das war ein Film mit guter Musik. 

Ein schwarzer Hund steht vor der Tür. 

Sein eigenes Pferd ist wunderbar. 

Ich bin kein kleines Mädchen. 

Ich nehme zwei rote Tomaten, bitte. 

Ich nehme auch viele frische Brötchen. 

Guten Tag! Gute Nacht! 

Sehr geehrter Herr, sehr geehrte Frau 

 

Koska artikkelisanaa ei ole tai se on taipumattomassa muodossa, on sanan 

suvun oltava näkyvillä jossakin -> ratkaisu: suku näkyy adjektiivissa. 

 

 

 

Adjektiivin heikko taivutus 



 

Kun substantiivin suvun ja/tai sijamuodon näkee artikkelista (tai muusta 

substantiivin edessä olevasta sanasta) taipuu adjektiivi heikosti. 

 

Der kleine Hund schläft. 

Das braune Pferd ist schön. 

Die schwarze Katze bringt Unglück. 

Die roten Tomaten sind lecker. 

Ich mag den kleinen Hund. 

Ich mag das braune Pferd. 

Ich hasse die schwarze Katze. 

Ich esse die roten Tomaten. 

Ich helfe dem netten Mann. 

Ich helfe dem kleinen Kind. 

Ich helfe der tollen Frau. 

Ich helfe den schönen Frauen. 

Ich mag das Auto des jungen Mannes. 

Ich mag das Auto des schönen Mädchens. 

Ich mag das Auto der netten Frau. 

Ich mag das Auto der tollen Männer. 

 

Heikon taivutuksen mukaan taivutettaessa adjektiivi 

saa joko __ tai __ -päätteen 

Milloin –en? 

 

 



 

 

 

 

Jos sijamuoto aiheuttaa muutosta sanan artikkelissa, 

saa adjektiivi –en -päätteen. Jos muutosta ei 

tapahdu, on pääte -e. 

Poikkeuksena monikko, joka saa heikossa 

taivutuksessa AINA –en-päätteen. 

 

 

 maskuliini neutri feminiini monikko 

nominatiivi kleine kleine kleine kleinen 

akkusatiivi kleinen kleine kleine kleinen 

datiivi kleinen kleinen kleinen kleinen 

genetiivi kleinen kleinen kleinen kleinen 

 

 

Milloin käytetään heikkoa taivutusta? 

• Kun substantiivin edessä on määräinen tai taipunut 

artikkeli, artikkelisana tai pronomini (der, dem, das, 

eine, eines den, keinem, keine, diesen, diese, jeder, 

jede, jener, welchen, derselbe, alle, solche, beide...) 

 

Esim. 

Der kleine Hund 

Mit keinem guten Freund 



Das Auto eines tollen Mannes 

Jeder gute Hund 

Welches tolle Auto 

Alle schönen Tage 

Beide guten Freunde 

Mit derselben tollen Freundin 


